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lignende ordninger, hvor der indgår statslige 
midler, og nu er der mulighed for, at Venstre og 
De Konservative kan komme med lignende for- 
slag, når det drejer sig om industrien, når det 
drejer sig om landbruget, når det drejer sig om 
idrætsområdet. Men jeg tror ikke, vi vil komme 
til at se nogen, og så kan enhver jo mene sit om, 
hvad meningen er med dette forslag. Det er, at 
man vil have skabt en vis skepsis, en vis utryg- 
hed om situationen, medmindre man skulle 
fremsætte forslag af lignende karakter på de 
områder, jeg her har nævnt, og det vil vi jo få at 
se. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 vedtoges uden afstem- 
ning. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet 45 stem- 
te for, 62 imod. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til fornyet 
behandling i Arbejdsmarkedsudvalget. Hvis 
ingen gør indsigelse, betragter jeg det som ved- 
taget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
9) Anden behandling af lovforslag nr. L 126: 
Forslag til lov om ændring af lov om ferie, lov 
om arbejdsløshedsforsikring m.v., lov om 
arbejdsmarkedsuddannelser, lov om en aktiv 
arbejdsmarkedspolitik og lov om ændring af 
lov om Arbejdsmarkedets Tillægspension 
med flere love. (Ændringer i forbindelse med 
midlertidig pensionsopsparing). 
Af arbejdsministeren (Jytte Andersen). 
(Fremsat 5/12 97. Første behandling 9/12 97. 
Betænkning 10/12 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
10) Anden behandling af lovforslag nr. L 127: 
Forslag til lov om ændring af lov om en aktiv 
arbejdsmarkedspolitik og lov om arbejdsløs- 
hedsforsikring m.v. (Tilmelding af kontant- 
hjælpsmodtagere, aktivering ved raskmel- 
ding). 
Af arbejdsministeren (Jytte Andersen). 
(Fremsat 5/12 97. Første behandling 9/12 97. 
Betænkning 10/12 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 
11) Anden behandling af lovforslag nr. L 59: 
Forslag til lov om ændring af lov om luftfart. 
(Promillegrænse og ændring vedrørende 
Eurocontr olkonvention). 
Af trafikministeren (Bjørn Westh). 
(Fremsat 6/11 97. Første behandling 21/11 97. 
Betænkning 4/12 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
12) Første behandling af lovforslag nr. L 137: 
Forslag til lov om ændring af lov om Det Fæl- 
les Lønindeholdelsesregister. (Administra- 
tionsgodtgørelse til virksomhederne og fast- 
sættelse af bagatelgrænse). 
Af finansministeren (Mogens Lykketoft). 
(Fremsat 10/12 97). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Jens Peter Vernersen (S): 
Lovforslaget er en del af aftalen med CD om 
finansloven. Lovforslaget indebærer, at virk- 
somhederne kan hæve en administrationsgodt- 
gørelse for arbejdet med lønindeholdelse. Belø- 
bet udgør 20 kr. pr. indeholdelse. 

Jeg skal også nævne her, at vi fra 1998 får Det 
Fælles Lønindeholdelsesregister, der gerne 

skulle betyde, at der bliver betydelig færre 
indeholdelser. 

Socialdemokratiet støtter lovforslaget. 

Svend Aage Jensby (V): 
Ud over det punkt i forslaget, som hr. Verner- 
sen var inde på, er der også det punkt, at der 
samtidig foreslås indført en bagatelgrænse, som 
finansministeren kan fastsætte, og det anføres i 
fremsættelsestalen, at det er hensigten at fast- 
sætte bagatelgrænsen til 1.000 kr. Det er det 
næste element. 

Jeg skal tilkendegive, at Venstre støtter for- 
slaget. Man kan diskutere, hvor meget lettelse 
for erhvervslivet det er, men det er bedre end 
ingenting. 

Gitte Seeberg (KF): 
Jeg skal blot meddele, at Det Konservative 
Folkeparti også kan støtte dette forslag. Om end 
det er en begrænset kompensation for virksom- 
hedeme, så er det trods alt bedre end ingenting. 

Villy Søvndal (SF): 
Da SF's ordfører på området, hr. Jes Lunde, ikke 
er her, skal jeg fremføre, at vi støtter lovforsla- 
get. 

Frank Aaen (EL): 
Det gør Enhedslisten derimod ikke. Vi synes, at 
arbejdsgiverne selv kan klare de her ting. Det er 
typisk folk uden penge, dette her går ud over, 
og vi mener, at 12 gange 20 kr. om året er man- 
ge penge. Derfor går vi imod forslaget. 

Finansministeren (Mogens Lykketoft): 
Jeg skal indskrænke mig til at takke for den 
brede tilslutning, der åbenbart er til forslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til anden behandling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Skatte- 
udvalget. Hvis ingen gør indsigelse, betragter 
jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 


